



The Canadian Political Science Association is pleased to award the
L'Association canadienne de science politique a l'honneur de décerner le

PRIX ACSP MA THÈSE EN TROIS MINUTES
2022
CPSA THREE MINUTES THESIS PRIZE

to | à

MAROUANE JOUNDI
(Montréal)

for the presentation | pour la présentation

Québecor et les écologistes: polémique, polarisation et pistes de dépoliarisation

Chair of the Competition | Président de la compétition

Alison Smith
(University of Toronto)

Judges | Juges

Rob Baker
The Tragically Hip

Adrian Harewood
CBC News Anchor
Présentateur de CBC Nouvelles

Moira Wyton
Health Reporter-The Tyee
Journaliste spécialiste de la santé-Tyee

To know more about the competition, go to cpsa-acsp.ca <<https://cpsa-acsp.ca/>>

Pour en savoir plus sur la compétition, allez sur [cpsa-acsp.ca](https://cpsa-acsp.ca/?lang=fr) <<https://cpsa-acsp.ca/?lang=fr>>



The Canadian Political Science Association is pleased to award the
L'Association canadienne de science politique a l'honneur de décerner le

PRIX C.B.-MACPHERSON 2022 C.B. MACPHERSON PRIZE

to | à

HAGAR KOTEF
(London)

for the book | pour le livre

The Colonizing Self or, Home and Homelessness in Israel/Palestine

published by | publié par Duke University Press

Membres du jury | Jury Members

Jane Arscott
(Athabasca)

Genevieve Fuji Johnson
(Simon Fraser)

Nisha Nath
(Athabasca)

The C.B. Macpherson Prize has been established to honour the life and work of the late, distinguished, Canadian political scientist, Crawford Brough Macpherson. It is awarded every two years to the author of the best book published, in English or in French, in the field of political theory.

For more information, go to cpsa-acsp.ca <<https://www.cpsa-acsp.ca/prizes.php>>

Le Prix C.B.-Macpherson a été créé pour honorer la mémoire de Crawford Brough Macpherson, un grand politologue canadien. Le prix est attribué à tous les deux ans à l'auteur(e) du meilleur ouvrage publié, en français ou en anglais, sur un sujet traitant de la théorie politique.

Pour en savoir plus, allez sur cpsa-acsp.ca <https://www.cpsa-acsp.ca/prizes_f.php?>



The Canadian Political Science Association is pleased to award the
L'Association canadienne de science politique a l'honneur de décerner le

PRIX DONALD-SMILEY 2022 DONALD SMILEY PRIZE

to | à

GEORGE HOBERG
(British Columbia)

for the book | pour le livre

The Resistance Dilemma
Place-Based Movements and the Climate Crisis

published by | publié par MIT Press

Membres du jury | Jury Members

David McGrane
(Saskatchewan)

Jonathan Rose
(Queen's)

Erin Tolley
(Toronto)

The Donald Smiley Prize has been established to honour the life and work of the late, distinguished, Canadian political scientist and former CPSA President, Donald V. Smiley. It is awarded every year to the author of the best book published, in English or in French, in a field relating to the study of government and politics in Canada.

For more information, go to cpsa-acsp.ca <<https://cpsa-acsp.ca/>>

Le Prix Donald-Smiley a été créé pour honorer la mémoire de Donald V. Smiley, un grand politologue canadien et ancien président de l'ACSP. Le prix est attribué à tous les ans à l'auteur(e) du meilleur ouvrage publié, en français ou en anglais, sur un sujet relié au gouvernement et à la politique au Canada.

Pour en savoir plus, allez sur cpsa-acsp.ca <<https://cpsa-acsp.ca/?lang=fr>>



The Canadian Political Science Association is pleased to award the
L'Association canadienne de science politique a l'honneur de décerner le

PRIX JILL-VICKERS 2022 JILL VICKERS PRIZE

to | à

TRACEY RANEY
(Toronto Metropolitan)

for the 2021 conference paper | pour la communication au congrès 2021

*Fixing the Upper House? A Gender and Race-based Analysis of the Canadian
Senate's Harassment and Violence Prevention Policy*

Membres du jury | Jury Members

Geneviève Pagé
(Québec à Montréal)

Melanee Thomas
(Calgary)

The Jill Vickers prize was established in honour of professor Jill Vickers, an activist and a leader in Canadian feminist scholarship, and the author of numerous books and articles in the fields of feminist political science, epistemology and interdisciplinary methodology, feminist theory and movements for change. The prize is awarded every year to the author of the best paper presented, in English or in French, at the CPSA conference on the topic of gender and politics.

For more information, go to [cpsa-acsp.ca <https://www.cpsa-acsp.ca/prizes.php>](https://www.cpsa-acsp.ca/prizes.php)

Le prix a été créé afin de rendre hommage à Mme Jill Vickers, militante, chef de file dans les études féministes au Canada et auteure de nombreux ouvrages et articles dans les domaines de la science politique féministe, de l'épistémologie et de la méthodologie interdisciplinaire, de la théorie féministe et des mouvements en faveur du changement.

Le prix est attribué à tous les ans à l'auteur(e) de la meilleure communication présentée en français ou en anglais au congrès de l'ACSP sur un sujet traitant du genre et la politique.

Pour en savoir plus, allez sur [cpsa-acsp.ca <https://www.cpsa-acsp.ca/prizes_f.php>](https://www.cpsa-acsp.ca/prizes_f.php)



The Canadian Political Science Association and the Société québécoise de science politique are pleased to award the
L'Association canadienne de science politique et la Société québécoise de science politique ont l'honneur de décerner le

PRIX JOHN-MCMENEMY 2022 JOHN MCMENEMY PRIZE

to | à

CLARK BANACK

(Alberta)

for the article | pour l'article

*Ethnography and Political Opinion: Identity, Alienation and
Anti-establishmentarianism in Rural Alberta*

published in volume 54 of the *Canadian Journal of Political Science*
publié dans le volume 54 de la *Revue canadienne de science politique*

Membres du jury | Jury Members

Cameron Anderson

(UWO, *CJPS* Co-editor | Codirecteur de la *RCSP*)

Mélanie Bourque

(UQO, *CJPS* Co-editor | Codirectrice de la *RCSP*)

Mario Levesque

(Mount Allison, CPSA Board member | membre du CA de l'ACSP)

The John McMenemy Prize was established in honour of the *Journal's* Administrative Editor, Professor John McMenemy of Wilfrid Laurier University, who contributed greatly to the success of the Association and the Société's flagship journal between 1977 and 2004. The *Canadian Journal of Political Science*, a quarterly journal of the highest international standards, is distributed to approximately 2500 scholars and institutions around the world. The prize is awarded every year.

For more information, go to cpsa-acsp.ca <<https://cpsa-acsp.ca>>

Le Prix John-McMenemy a été créé afin de rendre hommage au directeur administratif de la *Revue*, M. John McMenemy, de l'Université Wilfrid Laurier qui a grandement contribué au succès de la revue de l'Association et de la Société entre 1977 et 2004. La *Revue canadienne de science politique*, publiée quatre fois par année, respecte les normes internationales les plus élevées; elle est distribuée à plus de 2 500 chercheurs et institutions universitaires à travers le monde entier. Le prix est attribué à tous les ans.

Pour en savoir plus, allez sur cpsa-acsp.ca <<https://cpsa-acsp.ca/?lang=fr>>



The Canadian Political Science Association is pleased to award the
L'Association canadienne de science politique a l'honneur de décerner le

**PRIX POUR LA PRÉSENTATION VISUELLE
2022
POSTER PRIZE**

to | à

SARAH MUNOZ
(Université de Montréal)

for the poster | pour la présentation visuelle

*Fighting climate change with 'oil culture':
The contradictions of environmental policy in Louisiana*

Membres du jury | Jury Members

Andrea Perrella, Chair | Président
(WLU)

Jean-François Godbout
(Montréal)

Tracey Raney
(Toronto Metropolitan)

Shannon Sampert
(McGill)

To see the posters and know more about the competition, go to cpsa-acsp.ca
<<https://cpsa-acsp.ca/>>

Pour en savoir plus sur la compétition et voir les présentations visuelles,
allez sur cpsa-acsp.ca <<https://cpsa-acsp.ca/?lang=fr>>



L'Association canadienne de science politique a l'honneur de décerner le
The Canadian Political Science Association is pleased to award the

PRIX FRANCOPHONE DE L'ACSP 2022

à | to

JEAN-FRANÇOIS PAYETTE

(Québec à Montréal)

pour son livre | for his book

Politique étrangère du Québec. Entre mythe et réalité

publié par | published by Presses de l'Université Laval

Membres du jury | Jury Members

Jean-Christophe Boucher

(Calgary)

Justin Massie

(Québec à Montréal)

Valérie Vézina

(Kwantlen Polytechnic)

Le Prix francophone de l'ACSP a été créé pour reconnaître le meilleur livre de science politique publié en français à tous les deux ans.

Pour en savoir plus, allez sur [cpsa-acsp.ca <https://www.cpsa-acsp.ca/prizes_f.php?>](https://www.cpsa-acsp.ca/prizes_f.php?>)

The Prix francophone de l'ACSP has been established to recognize the best book published in French every two years.

For more information, go to [cpsa-acsp.ca <https://www.cpsa-acsp.ca/prizes.php?>](https://www.cpsa-acsp.ca/prizes.php?>)



The Canadian Political Science Association is pleased to award the
L'Association canadienne de science politique a l'honneur de décerner le

**PRIX D'EXCELLENCE EN ENSEIGNEMENT DE L'ACSP
2022
CPSA PRIZE FOR TEACHING EXCELLENCE**

to | à

TRACEY RANEY
(Toronto Metropolitan)

Membres du jury | Jury Members

Meagan Cloutier
(Calgary)

Can E. Mutlu
(Acadia)

Heather A. Smith
(UNBC)

The CPSA Prize for Teaching Excellence has been established to recognize the contributions of political scientists to excellence in teaching and student learning. The prize is awarded every year.

For more information, go to cpsa-acsp.ca <<https://cpsa-acsp.ca/>>

Le Prix d'excellence en enseignement de l'ACSP a été créé afin de souligner les contributions de politologues à l'excellence dans le domaine de l'enseignement et de l'apprentissage. Le prix est attribué à tous les ans.

Pour en savoir plus, allez sur cpsa-acsp.ca <<https://cpsa-acsp.ca/?lang=fr>>



The Canadian Political Science Association is pleased to award the
L'Association canadienne de science politique a l'honneur de décerner le

**PRIX ACSP EN POLITIQUE COMPARÉE 2022 CPSA PRIZE IN
COMPARATIVE POLITICS**

to | à

JAMES LOXTON
(Sydney)

for her book | pour son livre

*Conservative Party-Building in Latin America: Authoritarian Inheritance and
Counterrevolutionary Struggle*

published by | publié par Oxford University Press

Membres du jury | Jury Members

Julián Durazo-Herrmann
(Québec à Montréal)

Daniel Stockemer
(Ottawa)

Debra Thompson
(McGill)

The CPSA Prize in Comparative Politics has been established to recognize the contribution of political scientists to the field of comparative politics. The prize is awarded every two years to the author of the best book published, in English or in French, in the field of comparative politics.

For more information, go to [cpsa-acsp.ca](https://www.cpsa-acsp.ca/prizes.php) <<https://www.cpsa-acsp.ca/prizes.php>>

Le Prix de l'ACSP en politique comparée a été créé pour reconnaître la contribution de la science politique canadienne dans le champ de la politique comparée. Le prix est attribué à tous les deux ans à l'auteur(e) du meilleur ouvrage publié, en français ou en anglais, sur un sujet traitant de la politique comparée.

Pour en savoir plus, allez sur [cpsa-acsp.ca](https://www.cpsa-acsp.ca/prizes_f.php?>) <https://www.cpsa-acsp.ca/prizes_f.php?>

Notes to Contributors / Directives aux auteurs(es)

The CJPS/RCSP employs a double-blind review process with at least two reviews for every submission. All submissions to the Journal, with the exception of book reviews, are processed through the Editorial Manager system at <https://www.editorialmanager.com/cjps-rcsp>. Research articles should be no more than 10,000 words in length (all material included) and research notes no more than 6,000 words; both should be submitted in MS Word, double-spaced and in no smaller than a 12-point typeface. Abstracts should be 150-words in length. Authors can include material that is supplementary in nature to the manuscript (such as additional tables, figures, appendices, or interview questionnaires) to be available as an online appendix only. Book reviews should be no more than 800 words in length and submitted directly to the book review editor via email; please note that the Journal does not accept unsolicited book reviews. The CJPS/RCSP does not require that initial submissions be formatted to either our style guide or citation style (found on the journal website at <https://www.cambridge.org/core/journals/canadian-journal-of-political-science-revue-canadienne-de-science-politique>) until after a manuscript is accepted for publication.

La Revue utilise un processus d'examen à double insu comportant au moins deux évaluations pour chaque soumission. Toutes les soumissions à la Revue sont traitées via le système de suivi en ligne Editorial Manager à l'adresse <https://www.editorialmanager.com/cjps-rcsp/>. Les articles de recherche ne doivent pas dépasser 10 000 mots (tout matériel inclus), quant aux notes de recherches elles ne doivent pas excéder les 6 000 mots; les soumissions doivent être préparées en MS Word, à double interligne et dans une police de caractères d'au moins 12 points. Les résumés doivent avoir une longueur de 150 mots. Les auteurs(es) peuvent inclure des éléments qui complètent leur manuscrit (tels que des tableaux, des figures, des annexes ou encore des questionnaires d'entrevue) qui ne seront disponibles que sous forme d'annexe en ligne. Les recensions doivent avoir une longueur maximale de 800 mots et soumis directement à l'éditeur par courriel ; veuillez noter que la Revue n'accepte pas les recensions non sollicitées. La Revue n'exige pas que les soumissions initiales soient mises au format de la revue disponible sur le site Web à l'adresse <https://www.cambridge.org/core/journals/canadian-journal-of-political-science-revue-canadienne-de-science-politique> lors de la soumission d'un texte. Ces directives devront cependant être appliquées après l'acceptation d'un manuscrit pour publication.

The Editorial Board considers manuscripts on an exclusive basis only; that is, a manuscript submitted for consideration must not have been previously published, nor be under consideration, nor accepted for publication, elsewhere. The Board may judge manuscripts unsuitable if they are too narrow or specialized for an omnibus political science journal.

Le comité de rédaction considère que les manuscrits lui sont soumis en exclusivité; c'est-à-dire qu'un manuscrit soumis ne doit pas avoir déjà été publié, soumis ou accepté pour publication dans une autre revue. Le comité peut considérer inadmissibles des manuscrits portant sur des sujets trop spécialisés ou trop étroits.

Correspondence in English concerning manuscripts should be addressed to Cameron Anderson, Western University, cander54@uwo.ca

On doit adresser toute communication en français au professeur Félix Mathieu, Université de Winnipeg, f.mathieu@uwinnipeg.ca

INDEXED IN / INDEXÉE AU : *International Political Science Abstracts/Documentation politique internationale; CSA Political Science & Government: A Guide to the Periodical Literature; ABC-CLIO: Historical Abstracts; ABC-CLIO America: History and Life; Political Science Abstracts; Point de Repère : index analytique d'articles de périodiques de langue française; Academic Abstracts; Social Science Source; Social Sciences Index; Sociological Abstracts (partial/partiel); EBSCO: Academic Search Premier; United States Political Science Documents; Arts & Humanities Citation Index (A&HCI); Current Contents/Social and Behavioral Sciences; Social Sciences Citation Index; International Bibliography of the Social Sciences; Social Scisearch; Research Alert; PAIS Bulletin and PAIS Foreign Language Index; Canadian Periodical Index/Index de périodiques canadiens; Canadian Magazine Index and available on-line in the Canadian Business and Current Affairs Database; Fachinformationsverbund, Internationale Beziehungen und Länderkunde, Freie Universität Berlin; Electoral Studies; Index to Canadian Legal Literature/Index à la documentation juridique au Canada (partial/partiel); Index to Canadian Legal Periodical Literature (partial/partiel); Indian Book Review Digest (partial/partiel); International Political Science Information Service; IBZ (Internationale Bibliographie der Zeitschriftenliteratur); IBR (Internationale Bibliographie der Rezensionen).*

